
Milí
spoluobčané,

úvodník

začínám psát úvodník a většinou se alespoň
letmo dotýkám společenského dění. Dnes na to
už nemám dostatek sil ani slov. I když něco mě
napadá. Na prázdninových cestách jsem se
ocitla na rockovém festivalu a v uších mi uvízl
text písničky jedné kapely ,,...dnes jsou v pekle
všichni veselí, protože slyšeli, že náš svět se
hroutí.... " Verš má ještě rokerský peprný konec
, ale i celkem alarmující myšlenku. Sílící zlo není
moc dobrá představa,oprostěme se tedy od
všech negativních emocí a zůstaňme optimisty .
Usmívejte se na sebe, překonejte rozladěnost

z existenčního stresu a třeba nám to pomůže
vše těžké snadněji překonat .Nenechte si ničím
a nikým vzít radost ze života.

Čeká nás krásné podzimní období plné
padajícího listí a úžasných barev. Sklidíme
úrodu, připravíme se na zimu a můžeme si
i u nás v D.D. zajít třeba do divadla. Na dalších
stránkách DN se dočtete víc. Představí se nám
nový pan farář, pan starosta zhodnotí končící
čtyřleté období ,dozvíte se něco o Rackovi
(známé osobnosti Dolní Dobrouče) a místní
muzikanti zde najdou jednu předvánoční

výzvu. Že je to brzy? Alespoň budou mít dosta-
tek času se na ni připravit.

Závěrem jen připomenu důležitost účasti
právě v komunálních volbách, protože jaké si
to uděláme, takové to budeme mít. A pokud
nevyhrají vaši kandidáti, nezoufejte. Všem
přece jde o blaho obce. Přeji vám vše dobré,
pevné zdravíčko, dětem zábavný školní rok
a kdyby se v pekle přestali veselit, bylo by to
super.

Dita Hasíková

Šance
pro místní

fotografy!!!

IČO: 278742, MK ČR E 12735
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Chcete, aby vaše fotografie zdobila úvodní stranu Dobroučských novin?
Můžete své fotografie posílat na email: prazakova@dolnidobrouc.cz.



Rekapitulace volebního období
Vážení spoluobčané,

rád bych zrekapituloval období posledních
4 let z hlediska fungování obce a realizovaných
akcí.

Rekonstrukce radnice

Největší investiční akcí v tomto období je
jednoznačně kompletní rekonstrukce budovy
radnice pod názvem „Energeticky úsporná
opatření a modernizace budovy radnice čp. 380
v Dolní Dobrouči“. Jejím cílem je zlepšení sta-
vebně technického stavu budovy z počátku 20.
století. Velký důraz je kladen na snadný
a pohodlný přístup do jednotlivých prostor
budovy. V rámci realizace této akce bude prove-
deno zateplení obvodového pláště budovy
včetně výměny výplní otvorů, bude položena
nová střešní krytina, kompletně se vymění
vnitřní elektroinstalace, datové rozvody
a rozvody zdravotechnických instalací. Bude
instalován nový otopný systém včetně regula-
ce a nového zdroje vytápění, bude instalován
klimatizační systém jednotlivých vnitřních
prostor. Velkých změn se dočká i vnitřní dispo-
zice budovy. Jedním z hlavních témat projekč-
ní přípravy této akce bylo smysluplně uzpůso-
bit dispoziční uspořádání a provoz budovy tak,
aby budoucí provoz úřadu přinesl občanům
nejen snadný a pohodlný přístup k vyřízení
svých záležitostí, ale také bezbariérový pří-
stup ke všem pracovištím a dalším prostorám
budovy radnice. Z tohoto důvodu bude prostor
před radnicí upraven tak, že nově bude vstup do
budovy přístupný také pomocí bezbariérové
rampy a veškeré vnitřní prostory budou pří-
stupny pomocí nového výtahu. Tato investiční
akce v tuto chvíli ještě probíhá a měla by být
dokončena do konce tohoto roku.

Autobusové zastávky v novém

Byly instalovány nové moderní autobusové
zastávky. Základovou desku zastávky s dlažbou
provedla technická četa a samotné zastávky
dodala a namontovala firma mm cité. 9 ks
nových zastávek lemuje silnici v Dolní
Dobrouči a v Horní Dobrouči. Poslední 10.
zastávka, která měla být umístěna v Lanšperku,
bude z důvodu zdlouhavého projednání
s vlastníkem pozemku společností České
dráhy a.s., namontována během podzimu toho-
to roku.

Komunikace

V minulém období byla opravena kanalizace
v „Dolinách“ včetně kompletní opravy komu-
nikace a veřejného osvětlení a na „Šutráku“,
zde taktéž s celoplošnou opravou komunikace.
Dále byla opravena místní komunikace od
hlavní silnice kolem pily k areálu technické
čety. Na této opravě se poměrnou úhradou cel-
kových nákladů finančně spolupodílely spo-
lečnost Silyba - 25% nákladů a společnost
Optima 15% nákladů.

Na mrtvém bodě bohužel i přes naše značné
úsilí zůstala akce „Zokruhování Havlova palou-
ku“. Byla zpracována projektová dokumentace,
bohužel veřejnoprávní projednání nutné
k realizaci této akce blokuje nesouhlas jednoho

z vlastníků sousedního pozemku. Doufáme, že
se tato záležitost podaří v brzké době dotáhnout
do konce a dojde k realizaci této důležité
a potřebné investice.

Bylo vybudováno nové parkoviště u bytovek
za Vackovou hospodou určené pro potřeby míst-
ních spoluobčanů.

Děti

Vmateřské škole byla provedena rekonstruk-
ce zahrady v přírodním stylu, která přinesla
zdařilou a smysluplnou rekultivaci léta nevy-
hovující školní zahrady a přinesla radost jak
dětem, tak i jejich rodičům a vyučujícím, kte-
rým patří velký dík za brigádně odvedenou
práci na části realizace. Mimo tento projekt

aktuality
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byly doplněny spotřebiče do kuchyně
a vylepšeno vybavení učeben.

Velkou radost pro děti a jejich rodiče jistě
přineslo vybudování 4 dětských hřišť - na Švá-
bově kopci, na Šejvě, na Havlově palouku
a v Horní Dobrouči. Jejich dodavatelem byla
firma TR Antoš. Hlavním materiálem hracích
prvků a příslušenství je dřevo, které nádherně
zapadá do venkovského rázu naší obce.

Senioři

V domě s pečovatelskou službou bylo „mimo
drobné opravy“ kompletně zrekonstruováno
12 bytů a zázemí pečovatelské služby, nové
sociálky přiléhající ke společenské místnosti,
která se rekonstruovala již během minulého
volebního období. Z nevyužité společné kou-
pelny v přízemí domu byl vystavěn nový byt
1+kk. Kapacita domu s pečovatelskou službou
v tuto chvíli plně dostačuje poptávce.

Další důležité akce

Instalována byla klimatizace v ordinaci dět-
ského lékaře. Dodávky zajistila místní firma
Vzduchotechnika Šlapal z Horní Dobrouče
a byla realizována před létem 2022.

Je připravena projektová dokumentace na
kompletní rekonstrukci a rozšíření budovy
hasičárny v Dolní Dobrouči, která by měla být
jednou z prioritních realizovaných akcí
v dalším období.

Mezi další připravené záměry patří
i kompletní oprava kanalizace na Švábově
kopci včetně kompletní opravy komunikace.
Vlastní realizaci zatím přibrzdil investiční
záměr společnosti ČEZ Distribuce, který chce
v dané lokalitě provést překládku vrchního
vedení do země.

Důležitou investicí, o které by mělo rozhod-
nout nové vedení obce, je realizace odkanalizo-
vání místní části Lanšperk. Na tento záměr je
zpracována kompletní projektová dokumenta-
ce a vydáno stavební povolení.

Technické četě byla pořízena nová technika
– kolový nakladač, sekací traktor a sekačka
Spider, která nahradila zastaralé mulčovací
rameno.

Do areálu bývalého koupaliště byl přiveden
vodovod a opravena elektřina. Areál v současné
době využívá spolek chovatelů. Hasiči Dolní
Dobrouče a Lanšperka dostali nové dopravní
automobily, které byly pořízeny za výrazného
přispění Ministerstva vnitra a Pardubického
kraje.

V Horní Dobrouči a u Contipra byly instalo-
vány radary pro měření rychlosti, slouží
k upozornění na vysokou rychlost vozidla.
Postupně bude provedena rozsáhlá výměna
zastaralých dopravních značek. Částečná
výměna již probíhá a v tuto chvíli je již poměr-
ná část značek umístěna.

K rybníku do Horní Dobrouče bylo vráceno
původní sousoší. Očisty a drobné opravy se
dočkal i Smírčí kříž, který je umístěný
v blízkosti rybníka v Horní Dobrouči. Ten byl
ostatně zajištěn i proti krádeži. Dále bylo
vybudováno zázemí na hřišti tvořené stavební
buňkou vybavenou spotřebiči. V hasičárně
byla opravena kuchyň, položena zámková
dlažba, zastřešena pergola a instalována nová
sekční garážová vrata.

Byly provedeny drobné opravy památníku
v Dolní a Horní Dobrouči a křížů v Lanšperku.
VLanšperku bylo vybudováno nové zázemí pro
místní knihovnu. V hasičárně jsou instalovány
nová garážová sekční vrata. V centru místní
části byl zhotoven dřevěný přístřešek pro kon-
tejnery odpadového hospodářství. Zásluhou
skupin dobrovolníků byl ve spolupráci s obcí
opraven přístřešek v areálu hradu, který slouží
jako zázemí pro turisty.

Odpadové hospodářství bylo rozšířeno
o službu svozu plastů v pytlích přímo od domu
a dále byly zavedeny hnědé popelnice na bio-

odpad. Tato varianta svozu plastů je cenově
výhodnější než vyvážení žlutých kontejnerů na
plast.

Bankomat zůstal zachován, pouze došlo
k jeho přemístění z budovy radnice na plášť
budovy čp. 391 Dům služeb, kde je možno pro-
vádět transakce zvenčí bez nutnosti vstupu do
budovy.

Byly zavedeny nové komunikační kanály
pro komunikaci s občany - mobilní rozhlas
a obecní facebook.

V oblasti zeleně jsme se zaměřili na centrum
obce, kde byly vytvořeny květinové záho-
ny,lampy veřejného osvětlení zdobí truhlíky

s květinami, břeh kolem chodníku k hale a břeh
u farské zahrady byl mulčován a doplněn nový-
mi rostlinami. Prostor před kostelem doplnily
ozdobné truhlíky k výsadbě letniček.

Byly pořádány tradiční kulturní akce -
Stavění máje, Dobroučské Vánoce, koncerty,
divadla a došlo k obnově promítání kina ve
spolupráci s firmou Kino na kolečkách.
Bohužel z důvodu Covidu bylo akcí méně.

Tradičně byly podporovány místní spolky
finančně i naturální pomocí.

Probíhá dlouhodobý proces tvorby nového
územního plánu.

Pavel Šisler
starosta obce
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Volby do zastupitelstev obcí 2022 a volby
do 1/3 Senátu Parlamentu ČR 2022

Ve dnech 23. a 24. září 2022 se budou konat
v naší obci souběžně volby do zastupitelstev obcí
a volby do 1/3 Senátu PČR.

Hlasování bude probíhat v pátek od 14.00 do
22.000 hodin a pokračovat bude v sobotu od 8.00
do 14.00 hodin.

Ve volbách do zastupitelstva obce se v Dolní
Dobrouči volí 15 členů zastupitelstva.

Právo volitve volbách do zastupitelstev obcí
má zletilý státní občan ČR nebo státní občan
jiného členského státu Evropské unie, pokud je
v obci přihlášen k trvalému pobytu. Pokud bude
chtít ve dnech voleb do zastupitelstva obce
volit cizí státní občan Evropské unie, musí sám
požádat u obecního úřadu o zápis do dodatku
stálého seznamu voličů – nejpozději tak může
učinit ve středu 21. září 2022 do 16.00 hodin,
kdy se uzavírají seznamy (dodatečně jej nelze
dopsat do dodatku ani ve volební místnosti.

U voleb do zastupitelstev obcí nelze volit na
voličský průkaz, hlasovat může volič pouze ve
svém „domovském“ volebním okrsku.

Právo volit ve volbách do Senátu Parlamentu
ČR má státní občan ČR, který alespoň druhý
den voleb dosáhl věku nejméně 18 let.

U senátních voleb může volič hlasovat na
voličský průkaz, avšak pouze na území svého

„domovského“ senátního volebního obvodu
(příslušného dle místa jeho trvalého pobytu).
Voličské průkazy budou vydávány na základě
písemné žádosti podané obecnímu úřadu (žádos-
ti zaslané poštou doručené do 16. září 2022,
žádosti předané osobně do 21. září 2022 do
16.00 hod.). Listinná žádost musí být opatřena
ověřeným podpisem voliče (je-li žádost podá-
vána poštou, popř. doručována jinou osobou),
v případě osobního doručení žádosti přímo
voličem postačí ověření totožnosti voliče pra-
covníkem úřadu a provedení záznamu na žádos-
ti. Žádost o voličský průkaz může být
v elektronické podobě zaslána prostřednictvím
datové schránky.Voličské průkazy se mohou
vydávat voličům od 8. září 2022 osobně voliči
nebo osobě, která se prokáže plnou mocí voli-
če (s ověřeným podpisem voliče) k převzetí
voličského průkazu, anebo se voličský průkaz
voliči v dostatečném časovém předstihu zašle.

Překážkami ve výkonu volebního práva je
zákonem stanovené omezení osobní svobody
z důvodu výkonu trestu odnětí svobody, záko-
nem stanovené omezení osobní svobody
z důvodu ochrany zdraví lidu, omezení svépráv-
nosti k výkonu volebního práva, výkon služby
vojáka z povolání v zahraničí nebo výkon
služby vojáka v záloze v zahraničí.

Sídla volebních okrsků v naší obci jsou:

Volební okrsek č. 1 – Lanšperk
budova čp. 2 Lanšperk

Volební okrsek č. 2 – Dolní Dobrouč
Dolní hasičská zbrojnice čp. 291 Dolní Dobrouč

Volební okrsek č. 3 – Dolní Dobrouč
Horní budova ZŠ čp. 423 Dolní Dobrouč

Volební okrsek č. 4 – Horní Dobrouč
budova OV čp. 90 Horní Dobrouč

Hlasovací lístky budou voličům dodány do
20. září 2022 do poštovní schránky na adresu
trvalého pobytu, k dispozici budou také ve
volebních místnostech. Voliči obdrží hlasova-
cí lístky v jedné doručovací obálce jak pro
volby do zastupitelstev obcí, tak pro volby do
senátu. Ve volební místnosti obdrží voliči úřed-
ní obálky pro každé volby zvlášť – barevně
odlišené.
Další informace budou průběžně zveřejňovány
na úřední desce a webových stránkách obce.

Informace k volbám je také možno čerpat na
http://www.mvcr.cz.

Marcela Skalická

MAS ORLICKO, z.s. se dlouhodobě věnuje přínosudotačních prostředků
do území. Pomáhá tak podpořit jak jednotlivé obce, tak soukromé
podnikatele, školy, spolky a další činnosti.

Školy Dolní Dobrouče se zapojily do aktivit Místního akč-
ního plánování. ZŠ Dolní Dobrouč se podílela na tvorbě regi-
onální učebnice a byl jí poskytnut sdílený ICTodborník pro
kvalitnější výuku v době pandemie. MŠ Dolní Dobrouč zre-
novovala svou zahradu a pořídila nové herní prvky pro kva-
litnější čas dětí na zahradě. Všechny školy a školská zařízení
mohly využít nabídky z množství konaných seminářů, works-
hopů a ukázkových hodin pro zkvalitnění výuky a sdílení zku-
šeností. Vúnoru 2022 se konaly veletrhy jednotlivých realizova-
ných aktivit Místního akčního plánování, které byly inspirací pro

další práci jak v MAS ORLICKO, z.s., tak v konkrétních školách.
V rámci Operačního programu zaměstnanost pomáhá na celém
území MAS ORLICKO, z.s. agenda OSPODrodinám, včetně asi-

stovaného kontaktu.
V roce 2022 byla vyhlášena výzva v Programu rozvoje

venkova pro žadatele ze zemědělské výroby a pro spolko-
vou a kulturní činnost. Přijaté žádosti jsou aktuálně hod-
noceny Výběrovoukomisí MAS ORLICKO, z.s. z hlediska
splnění kritérií pro získání dotace.

Veškeré poradenství a služby související s čerpáním dota-
cí prostřednictvím MAS poskytuje kancelář v Žamberku bez-

platně. Více informací o podpořených projektech najdete na
www.MASproORLICKO.cz.

č í s lo 2 • ročn ík 2022

dobroučs ké nov iny
str.4

MAS ORLICKO, z.s. podporuje Dolní Dobrouč

Pandemie covidu nabírá opět na síle.
Prosím, pokudmáte jakékoliv potíže charakte-

ru kataru horních cest dýchacích/rýma, bolest v
hrdle, kašel, teploty, bolesti svalů nebo průjem a
podobně, kontaktujte lékaře ordinace telefonic-
ky na tel. 465543301 nebo mobil 733293668 k
stanovení postupu vyšetření. Pokud musíte do
ordinace choďte s respirátorem!!!

Vy, kteří jste nebyli dosudočkováni zvažte očko-
vání. V našem okrese jsou očkovací centra v
nemocnici Ústí nad Orlicí a v nemocnici v
Litomyšli. Vy, kteří jste nebyli přeočkováni třetí
posilující dávkou se nechte přeočkovat. Vy, kteří
jste byli přeočkováni třetí posilující dávkou
zvažte přeočkování druhou posilující dávkou,
která by měla být nejméně 4měsíce od 3.dávky.

Očkování je prověřená metoda, která vám pomů-
že se chránit před infekcí virem covidu 19 a v pří-
padě onemocnění Vám pomůže zmírnit průběh.

Očkování u nás v ordinaci
Musíme opět objednávat větší balení po 30

dávkách očkovací látky Comirnaty fy Pfizer. Aby
se očkovací látky nemusely likvidovat, bude

Poznámky k pandemii covidu



1. ZO určuje ověřovateli zápisu a členy návr-
hové komise Marii Kovářovou
a Mgr. Hanu Kulihovou.
[Výsledek hlasování:
PRO - 14, PROTI - 0, ZDRŽEL SE - 0,
NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

2. ZO schvaluje návrh programu jednání
v předloženém znění.
[Výsledek hlasování:
PRO - 14, PROTI - 0, ZDRŽEL SE - 0,
NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

3. ZO neschvaluje záměr prodeje části pozem-
kové parcely p. č. 4197 v místě, kde se
nachází památná muka u Skalických
(č.p. 27), podle mapového listu č. 1.
[Výsledek hlasování:
PRO – 14, PROTI - 0, ZDRŽEL SE - 0,
NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

4. ZO schvaluje Rozpočtové opatření
č. 1/2022.
[Výsledek hlasování:
PRO - 14, PROTI - 0, ZDRŽEL SE - 0,
NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

5. ZO schvaluje plnění rozpočtu
k 31. 3. 2022.
[Výsledek hlasování:
PRO - 14, PROTI - 0, ZDRŽEL SE -0,
NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

6. ZO schvaluje uzavření smlouvy o úvěru č.
0713177199 s Českou spořitelnou a.s.,
sídlo: Praha 4, Olbrachtova 1929/62,
PSČ 140 00, IČ: 45244782 na financová-
ní akce Energeticky úsporná opatření
a modernizace čp. 380 v Dolní Dobrouči.
[Výsledek hlasování:
PRO - 14, PROTI - 0, ZDRŽEL SE - 0,

Z putovní Křišťálové popelnice se tentokrát radují
obyvatelé Uherského Hradiště!

USNESENÍ z 20. zasedání Zastupitelstva obce Dolní Dobrouč,
které se konalo dne 20. 4. 2022 v hasičské zbrojnici v Dolní Dobrouči

Češi loni třídili odpady doslova jako o život. Meziročně vytřídil každý obyvatel ČR v průměru o 5 kilogramů odpadu více než
v roce 2020. Každý tak loni do barevných kontejnerů odložil bezmála 72 kilogramů papíru, skla, plastů, kovů a nápojových kar-
tonů. Kde ale třídili lidé po všech stránkách nejlépe? Odpověď na to nabízí každý rok celorepubliková soutěž obcí ČR v třídění
odpadů „O křišťálovou popelnici“. Ty nejlepšíocenili zástupci Autorizované obalové společnosti EKO-KOM, a.s., která je vyhla-

šovatelem soutěže, na slavnostním večeru v Hradci Králové v rámci probíhající konference Odpady a obce 2022.

Stejně jako v minulých letech byla i tentokrát
soutěž určena všem obcím ČR zapojeným
v systémuEKO-KOM, které úspěšně absolvovaly
krajskou soutěž obcí. Jako v minulých letech se
i tentokrát soutěžilo ve třech velikostních kate-
goriích – do 500 obyvatel, od 501 do 5 000 oby-
vatel a v kategorii nad5 000 obyvatel. Do užšího
výběru 18. ročníku soutěže O křišťálovou popel-
nici postoupilo 65 nejlepších měst a obcí –
zástupci byli z každého kraje a seznam doplnilo
hlavní město Praha.Tři nejlepší z každé kategorie
byli oceněni na slavnostním večerním ceremoni-
álu v Hradci Králové.

V kategorii nejmenších obcí do 500 obyvatel
zvítězila obec Malá Úpa. Z obcí od 501 do 5 000
obyvatel si odvezli cenu pro vítěze zástupci jiho-
moravského Pavlova a v kategorii od 5 001 oby-
vatel vystoupalo na nejvyšší příčku město
Uherské Hradiště. Zástupci vítězných obcí pře-
vzali křišťálové popelničky. Do Uherského
Hradiště putovala i cena pro absolutního vítěze -
velká Křišťálová popelnice. A jméno vítězného

města tak doplní seznam vítězů, který je vyrytý
na této slavné putovní trofeji.

Co je hodnoceno?

Každý kraj měl několik želízek v ohni. Do
celostátního užšího výběru totiž postoupili auto-
maticky vítězové z krajských soutěží, další
zástupce z každého kraje nominovali příslušní
regionální manažeři EKO-KOMu. Vužším výběru
pak o těch nejlepších rozhodovala celá řada krité-
rií a přihlíželo se také na celkové podmínky pro
nakládání s odpady v obci. Hodnocení probíhalo
na základě údajů poskytovaných obcemi systému
EKO-KOM v rámci jejich pravidelného výkaznic-
tví. Hodnotilo se množství vytříděného odpadu
na osobu a rok pro každou sbíranou komoditu.
Hodnotil se také poměr tříděného odpadu
a produkci komunálního odpaduči hustota sběrné
sítě. Body navíc získaly obce s nízkou produkcí
směsného komunálního odpadu, a také obce,
které sbírají všechny povinné komodity.

VÝSLEDKY SOUTĚŽE
O KŘIŠŤÁLOVOU
POPELNICI 2021

Absolutní vítěz: Uherské Hradiště
kategorie Obce do 500 obyvatel:

1. Malá Úpa
2. Heřmaň
3. Třebsko

kategorie Obce 501 – 5 000 obyvatel:
1. Pavlov
2. Helvíkovice
3. Hoštka

kategorie Obce nad 5 001 obyvatel:
1. Uherské Hradiště
2. Trhové Sviny
3. Polná

EKO – KOM a.s.
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ordinace shromažďovat zájemce o očkování v
ordinaci u sestry na tel.465543301 a lékař bude
dle zájmu objednávat násobky balení po 30dáv-
kách.

Očkování naplánuji dle počtu zájemců a zájem-
ce budu kontaktovat telefonicky. Předpokládám,

že vše bude připraveno koncem srpna. Pokud
chcete naočkovat dříve, využijte možnosti očko-
vání v očkovacích centrech v nemocnicích v
Ústí nad Orlicí a Litomyšli.

Očkovací látka se po dodání do ordinace musí
vyočkovat v přesně stanovených termínech.

Očkování se tedy musí naplánovat poměrně přes-
ně, aby jednotlivé očkovací dávky nezůstaly
nespotřebovány a nemusely se tak likvidovat.

MUDr. Lužný

usnesení
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NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

7. ZO rozhodlo, že v případě získání dotace
od Státního fondu životního prostředí ČR
v rámci Národního plánu obnovy – výzva
č. 12/2021 nebo od Ministerstva pro
místní rozvoj ČR z programu Podpora
obnovy a rozvoje venkova - dotační titul
rekonstrukce a přestavba veřejných budov

č. 117D8210E na akci Energeticky úspor-
ná opatření a modernizace čp. 380 v Dolní
Dobrouči, budou veškeré finanční pro-
středky použity na mimořádné splátky
úvěru č. 0713177199 od České spořitelny
a.s.
[Výsledek hlasování:
PRO - 14, PROTI - 0, ZDRŽEL SE - 0,
NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

Pavel Šisler, starosta obce

Marie Kovářová, ověřovatelka zápisu

Mgr. Hana Kulihová, ověřovatelka zápisu

Dolní Dobrouč 26. 4. 2022
Zapsala: Kristýna Pražáková.

Verze pro zveřejnění – bez osobních údajů.

1. ZO určuje ověřovateli zápisu a členy návr-
hové komise Marii Kovářovou a Davida
Špinlera.
[Výsledek hlasování:
PRO - 12, PROTI - 0, ZDRŽEL SE - 0,
NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

2. ZO schvaluje návrh programu jednání
v předloženém znění.
[Výsledek hlasování:
PRO - 12, PROTI - 0, ZDRŽEL SE - 0,
NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

3. ZO souhlasí se zpřesněním společné hrani-
ce pozemků parcelní číslo 67/1 a p. č.
68/1 v katastrálním území Lanšperk (tj.
vrácení hranice pozemků na původní mez-
níky) podle nového geodetického měření
Ing. Vašíčka z Geodézie Lanškroun a zákre-
su v mapovém podkladu č. 1.

USNESENÍ z 21. zasedání Zastupitelstva obce Dolní Dobrouč,
které se konalo dne 15. 6. 2022 v hasičské zbrojnici

v Dolní Dobrouči
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[Výsledek hlasování:
PRO – 12, PROTI - 0, ZDRŽEL SE - 0,
NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

4. ZO schvaluje záměr prodeje části pozem-
kové parcely parcelní číslo 2101/7
o výměře cca 300 m2 v katastrálním
území Horní Dobrouč (podle mapového
podkladu č. 2).
[Výsledek hlasování:
PRO - 12, PROTI - 0, ZDRŽEL SE - 0,
NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

5. ZO schvaluje Rozpočtové opatření
č. 3/2022.
[Výsledek hlasování:
PRO - 12, PROTI - 0, ZDRŽEL SE -0,
NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

6. ZO schvaluje plnění rozpočtu
k 31. 5. 2022
[Výsledek hlasování:
PRO - 12, PROTI - 0, ZDRŽEL SE - 0,
NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

7. ZO schvaluje závěrečný účet obce Dolní
Dobrouč za rok 2021 a vyjadřuje souhlas s
celoročním hospodařením a to bez výhrad.
[Výsledek hlasování:
PRO - 12, PROTI - 0, ZDRŽEL SE - 0,
NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

8. ZO schvaluje účetní závěrku obce Dolní
Dobrouč za rok 2021 sestavenou
k 31. 12. 2021.
[Výsledek hlasování:
PRO - 12, PROTI - 0, ZDRŽEL SE - 0,
NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

9. ZO volí Mgr. Ivu Špinlerovou, nar. 3. 12.
1951, bytem Dolní Dobrouč čp. 14, do
funkce přísedící Okresního soudu v Ústí
nad Orlicí na čtyřleté volební období
od 9. 5. 2022.
[Výsledek hlasování:
PRO - 12, PROTI - 0, ZDRŽEL SE - 0,
NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

10. ZO Dolní Dobrouč, v souladu s ustanove-

ním § 84 odst. 2 písm. f) zákona č.
128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozděj-
ších předpisů deleguje Lukáše Pecháčka
jako zástupce obce Dolní Dobrouč, která je
akcionářem společnosti Vodovody a kana-
lizace Jablonné nad Orlicí, a. s. , se sídlem
Jablonné nad Orlicí, Slezská 350, PSČ
561 64, IČ: 48173398 na řádnou valnou
hromadu, konanou v sídle společnosti dne
28. 6. 2022.
[Výsledek hlasování:
PRO - 12, PROTI - 0, ZDRŽEL SE - 0,
NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

Pavel Šisler,starosta obce

Marie Kovářová, ověřovatelka zápisu

David Špinler, ověřovatel zápisu

Dolní Dobrouč 21. 6. 2022
Zapsala: Eva Krejčí

Verze pro zveřejnění – bez osobních údajů.
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Racku, jaké byly začátky skautování v Dobrouči?
Za první republiky tady u nás fungoval Orel

a Sokol. Se skautskou myšlenkou přišel až po válce
nějaký Láďa Skalický z Ostravy. Setkávaly se skupin-
ky kluků, tzv. družinky, ale nebyly nikde registrovaný,
takže se bohužel nic moc nedozvíš. To bylo v letech
1946–48, než skaut komunisti zakázali.

Co jiného podle tebe skaut přinášel, než nabízeli
Orlové nebo Sokolové?

Orel byl dobře dělanej, dobrý vedoucí, ale tam se
hlavně cvičilo, důraz byl kladen na tělovýchovu, tré-
novalo se v sále, pochodovalo se. Taky si vzpomínám

na orelský dny u Mlynářů na zahradě…Ale skauting
se svou myšlenkou života v sepjetí s přírodou nabízel
ještě něco víc. Vím, že některý lidi si z nás tehdá děla-
li srandu…

A ty jsi v těch poválečných začátcích do zmiňova-
ných družinek patřil?

Ne, já jsem chodil do Orla. A po válce jsem byl
s nima na táboře ve Vápinkách. Vzpomínám, jak jsme
ve stanech jako kluci koukali na ty maskáčový plach-
ty s barvama cikcak a hledali jsme v těch skvrnách
zvířata. Nebo víš, když jsi jako děcko mohl posedět
večer při kytaře u ohně, to bylo něco...To si dodnes
vybavuju, už tehdy mě to zasáhlo.

Takže tě to táhlo k přírodě a skautská myšlenka ti
nebyla cizí. A věrný jsi jí zůstal až dosud.

Je to tak. Všecko stojí a padá na vedoucích. Pokud
není vedoucí, tak je to těžký, děti samy se neudrží.
Takže já jsem měl touhu udělat si později vůdcovský

zkoušky a mít oddíl. Ale k tomu mohlo dojít až po
roce 1968. Mezi zakládající členy patřil ještě Starý
Bobr (Jiří Jakubec st.), Robin (František Novotný),
Sláva Vavřín a Dorau (Radko Boháč). Původně jsme
chtěli mít oddíl společný, ale Sláva s Dorauem nako-
nec založili svůj vlastní. Trošku nás to mrzelo, že se
to rozdělilo tak nešťastně na “věřící a nevěřící” skau-

ty, protože myšlenka skautingu jde ve své podstatě
proti jakýmkoliv předsudkům a rozdělení.

Vámi založený I. oddíl nese tvé jméno Racek. Jak jsi
k této přezdívce přišel?

To jsem si zvolil. A vedlo mě k tomu několik indi-
cií. Jednou jsme měli nějakou odpolední výpravu
a vedoucí říkal: “No, koukal jsem nedávno na věž
a představte si, že tam byl racek.” A nevím proč, ale
prostě mně se to nějak zadrhlo v makovici. A po
druhý, to se stalo v pro mě významný den, když jsem
jel do Prahy na biřmování (mě biřmoval arcibiskup
Tomášek, pozdější kardinál). Byl jsem na cestě
k vlaku a v Ústí u mostu, zrovna když jsem se modlil
a rozjímal nad tajemstvím seslání Ducha svatého,
kterej bejvá zobrazován jako holubice, seděl kousek
ode mě racek. Vnímal jsem to jako znamení. A dva
roky nato jsem tady pomáhal založit skauting.

Kolik ti tehdy bylo let?
Nějak kolem 32.

Řekla bych, že dotřetice se v tvé přezdívce Racek
odráží tvá celoživotní vášeň pro létání. Jak ses k ní
dostal?

Moje úplně první setkání s letadlem bylo na konci
války, když na Šejvě mezi mlíkárnou a kolejema při-
stál německej stíhač. Do tý doby jsem tyhle mašiny
viděl jen v bijáku nebo v luftě. Tak samozřejmě ještě
s dalšíma jsem se tam šel nadšeně kouknout. Dodnes
si říkám, hernajs, co to muselo bejt za machra, že
tam přistál.

Druhý setkání s letadlem se událo taky
v Dobrouči. V roce 1947 přistál na Švábově kopci
Láďa Šváb, kterej dělal šéfpilota u Bati
v Otrokovicích. Měl přelítávat do Ústí, ale mimo plán
se stavil ještě doma v Dobrouči. Tak to bylo něco!
V Dobrouči na kopci přistál Bucker 181, se sedadla-
ma vedle sebe, říkalo se tomu “basa”, protože to
mělo okna jako mříž. Tady mám historickou fotogra-

články

Na okamžik s Jindřichem Ryšavým,
bratrem Rackem

Dlouhá léta byl oporou pěveckého

sboru Campanula i chrámového sboru

zdejší farnosti, nadšený aviatik, ale pře-

devším člověk, který se nesmazatelně

zapsal do života několika generací jako

vedoucí skautů a hasičů – Jindřich

Ryšavý (*1935). Rodilí Dobroučáci ho

znají jako Racka. Jak to bylo se začát-

kem skautingu v Dobrouči, kdy poprvé

letěl letadlem a jak vznikla jeho přezdív-

ka? K záznamu povídání přikládáme

několik fotografií pořízených v ateliéru

Paxart Studio, více dokumentace nalez-

nete na našem blogu paxartstudio.cz.
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fii, je na ní mimo jiné v klobouku ředitel školy
Chmátal.

Umím si představit, že pro malého kluka to musel
být nezapomenutelný zážitek. A kdy poprvé jsi
v letadle letěl?

Poprvé jsem letěl s mašinou na vojně. Já jsem sice
sloužil jako přehlídkovej voják, kanonýr, protitanko-
vec na ochranu Prahy v Rokycanech. A my jsme
kromě jinýho nacvičovali přehlídku, a to na Ruzyni
na letišti, z čehož jsem byl nadšenej. Pak když jsme
končili pobyt, přišla nabídka, že si můžeme zalítat. Ve
dvoumotoráčku, pilot plus tři. Já jsem s tím vůbec
nepočítal, já jsem k tomu lítání měl takovou úctu,
kdepak já...nakonec to jeden z mejch kamarádů vzdal
a ty další, co hledali náhradníka do počtu, řekli:
“Nebuď srab a leť s náma taky.” Tak to bylo poprvé,
co jsem sednul do letadla. To bylo fantastický, letěli
jsme přes Břevnov, napravo byla Bílá hora, dál nad
Václavák, přelítli jsme Staromák, pak Vltavu, Malou
Stranu a Hradčana. Neskutečnej okruh a já byl úplně
nadšenej,...jsem do dneška...a to mám za sebou tako-
vejch 150 legrácek v luftě. Ale tohle mám úplně zafi-
xovaný, protože jsme se nikdy už nad Prahu takhle
nedostali. A teď už to samozřejmě nejde. Takže to
bylo moje první lítání...přesně 11. 5. 1956.

A chytlo tě to na celý život.
Chytlo mě to, ale bylo mi to houby platný. To tě

tehdy za totality jen tak nepustili lítat. Podařilo se mi
s odbory v roce 1974 letět čtyřmotorákem do Itálie.
A potom jsem ještě jako referent dostal za odměnu
poukaz na cestu do Ruska, tehdy za 3000 Kč, to byla
parádní cena. Část jsme jeli vlakem a část letěli,
z Minsku do Leningradu. Tak to byl pátý a šestý start.
Pak jsem si musel počkat až do revoluce. Letěl jsem
v roce 1991 se skautama a dostal jsem taky možnost
lítat v Ústí a Žamberku.

Tys udělal pilotní zkoušky?
Ne, já jsem piloťák nikdy neměl. Ale mohl jsem

lítat s hasičema. Sice mi nabízeli, ať si udělám papí-
ry na ultralight, ale já nechtěl. Kdopak ti jen tak půjčí
éro…Takže jsem využíval kromě Ústí a Žamberka
taky Šumperk. Ze srandy jsem říkal, že lítám na pozi-
ci druhýho pilota bez pilotní licence.

Když komunisti v roce 1970 skaut podruhé zakáza-
li, začal ses intenzivně věnovat mladým hasičům.
Jak na to vzpomínáš?

Zaprvé máme v rodině takovou hasičskou tradici.
Můj táta byl povoláním tesař a člen dobrovolných
hasičů. Když někde hořelo, lezl na střechy a hasil
trámy nebo strhával krovy. Takže to hasičství mám
nějak v krvi. A když potom skaut musel skončit, přišli
za mnou kluci Matějíčkovi Jindra s Oldou, jestli bych
jim nepomohl. Tak jsem se k nim přidal. Oni učili
kluky těm hasičskejm dovednostem a já s nima cho-
dil do přírody na výpravy a tak. V létě jsem udělal
hasičskej tábor ve Vápinkách ve skautským duchu,
ale samozřejmě bez skautských symbolů. Když přišla
kontrola z okresu, kroutili hlavou, že tohle teda ještě
neviděli. Ale brzy to začalo taky skřípat. Byl jsem
v hledáčku, těm “nahoře”jsem vadil. Dokonce na mě
přišlo udání, že nutím kluky z hasiče chodit v kroji na
mši svatou. To byla lež, nikdy jsem nikoho do něčeho

takovýho netlačil. Brzy nato mi zakázali s mládeží
pracovat. Kluci ale začali “stávkovat”, dokonce si
jeden napsal do svýho deníku, že dokud se Racek
nevrátí, nebudou do hasiče chodit. Řešilo se to na
okrese a já dostal podmínku, že se teda můžu vrátit,
ale že musím mít nad sebou dohled nějakýho sou-
druha hasiče. Tak to pro mě bylo dost potupný, zva-

žoval jsem to. Ale nakonec jsem si řek, že děti za to
nemůžou, a vrátil jsem se.

Mladí hasiči pod tvým vedením dosáhli skvělých
úspěchů.

Byla tam dobrá parta (Vlastik Mlynář, Aleš
Novák, Víťa Skalickej, Jirka Chládek, Pavel
Zámečník a Luboš Otava). Kluci zabrali a v roce
1980 se přes krajský hasičský závody dostali až na
republiku. Finále se konalo na Slovensku, celkově
skončili druhý, ale tady za Čechy a Moravu byli mist-
ři.

Když se na závěr povídání vrátíme ještě ke skauto-
vání, tak na který tábor nejraději vzpomínáš?

Asi nejvíc na tábor v Havlovicích v roce 1969. To
je v Podkrkonoší u Úpy, tam to bylo opravdu maleb-
ný. A mám na to taky hezký vzpomínky. Jeden víkend
se na táboře objevila náčelnice sestra Vlasta
Macková s manželem a svou sestrou. Spolu se
Starým Bobrem jsme je šli uvítat a provedli je tábo-
rem. Ten den jsme měli v plánu “pokřtít” řekou Úpou
náš elegantní dvousedadlový kajak, který si kluci
vlastnoručně vyrobili, Andy (Franta Kovářů) a Sova
(Jenda Mařík). Byl žlutě a červeně natřený
a jmenoval se Racek. Tak jsme k němu přivedli i naši
návštěvu a vyzvali sestru Vlastu, aby se v něm proje-
la. To jsme ještě neměli dodělaný molo u břehu.
Nenapadlo nás, že jak bude nastupovat ze břehu
a couvat pozpátku a když pak nohama naleze do lodi,

tak to bude samozřejmě ujíždět. Asi dva metry od
břehu se to s ní překlopilo. Sestra náčelnice v tom
tesilovým parádně nažehleným kroji zahučela po pás
do řeky. Tak jsme se vrhli zachraňovat sestru z vody.
Nějaký maminky, který zrovna o víkendu byly na
táboře, se jí postaraly o náhradní oblečení. Než se
osušila a převlékla, nechal jsem pracovat mozkový
závity, pak svolal kluky, rozdal papírky a když sestra
náčelnice přišla postrojená a kapku vyděšená před
nastoupenou jednotku, začali jsme s pokřikem:
“Nezazlívej sestro milá, že se loďka převrátila,
nemáš smlouvu s Neptunem, převrhla ses se člu-
nem!” A tak bylo nakonec veselo. Náčelnice se pak
nechala slyšet, že uvítala, že její čerstvě ovdovělá
sestra se po měsíci od srdce zasmála. A na rozlouče-
nou mi řekla: “Bratře Racku, ujišťuji tě, že kdykoli
budu sedět u táborového ohně, tuto příhodu budu
vždycky dávat k dobru.”

Racku, celý život ses dobrovolně věnoval mladé
generaci, co bylo tvým hnacím motorem?

Jak už jsem říkal, líbila se mi ta myšlenka lásky
k přírodě, vzájemná láska, kamarádství. Taky že
skauting byl mezinárodní celosvětová organizace,
takže překračoval a bořil hranice. Ve skautingu je
hodně myšlenek, který mě oslovovaly. A jedna
z nejhezčích, která zaznívá při zapalování slavnost-
ních ohňů, je tato: “Zapaluji oheň lásky, který zní:
Raduj se ze života a pomáhej, aby se i jiní mohli
radovat.” Takže o to jsem se snažil, aby se mohli
radovat i ti, který jsem měl kolem sebe.

Až když jsme se s Rackem rozloučili, jsem si uvě-
domila, že jsme se vůbec nedostali ke zpívání
v Campanule, ani k jeho další zálibě – hvězdám.
Nezažila jsem jediný skautský tábor, kde by Racek
pod noční oblohou nepřistavil hvězdářský daleko-
hled AD 80 a my pak s otevřenou pusou hleděli
vstříc nekonečnosti vesmíru… Skautská myšlenka
žije v Dobrouči dál. Její plody sklízí už i naše děti.
Díky, Racku.

Kateřina a Martin Rýznarovi
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Vážení spoluobčané z Dolní Dobrouče.
Byl jsem pověřen novým úkolem, abych se ujal

duchovní správy vaší farnosti, do které patří také
okolní obce. Dovolte tedy, abych se vám představil,
jmenuji se Pavel Mistr a pocházím od Dvora
Králové nad Labem, z Žirecké Podstráně, ze samo-
ty u lesa. Vyrůstal jsem spolu s rodiči, starším bra-
trem a mladší sestrou, ale také s bratrancem
a sestřenicemi, tetou, strýcem, dědou a babičkou
v jednom domě. Takže na život ve společenství jsem
docela připraven. Když mně bylo asi 8 roků, přestě-
hoval se strýc po smrti svých rodičů s rodinou do
Bystrce, kde jsme měli od té doby každoroční prázd-
ninové pobyty. Nejblíž jsem se v té době přiblížil
Dobrouči, když jsme jeli na kole s bratránkem do
Dolní Čermné za tetou.

Jako kněz jsem čas od času se spolubratry nav-
štěvoval zde na faře P. Josefa Davida v rámci hnutí
Fokoláre a dále v rámci vikariátních konferencí
jsem zde pobýval také za jeho nástupců.

Před Velikonocemi jsme byli předvoláni na bis-
kupství k projednání přesunů. Biskup mi nabídl, že
si mohu vybrat ze dvou farností, a to mezi Horním
Starým Městem a Dobroučí. Přišlo mi to milejší
k vám, protože druhé místo jsem neznal a nikdy
neviděl…

Takže poté, co jsme v červenci absolvovali farní
tábory, které pořádáme již 27 let, jsme začali
s přípravami stěhování. Ani by se člověk nenadál,
co se nashromáždí knih a dalších věcí… Ve
Vysokém Mýtě jsem prožil 23 let poměrně náročné

služby spojené s opravami památek
a evangelizačními aktivitami, kterými jsme se sna-
žili oslovit širokou veřejnost (např. Noc kostelů,
kurzy Alfa, Nikodémova noc, Červená středa, spo-
lupráce s ekumenou, živý Betlém apod.).

Hned na začátku války na Ukrajině jsme uspo-
řádali společnou ekumenickou modlitbu za mír na
Ukrajině. A poté, co na nás byl vznesen konkrétní
požadavek ohledně alespoň dočasného ubytování
dvou maminek s dětmi, jsme pro ně vytvořili záze-
mí. V půlce března na faru do Vysokého Mýta
dorazila Oksana s ročním Glebem a Dáša
s šestiletou Uljanou, kterým jsme se snažili vytvá-
řet rodinu a společně jsme se s nimi modlili.

Těžkým úkolem se pro všechny stalo moje nové
jmenování, s kterým nakonec souviselo, že
Ukrajinky musí opustit faru… Dáša s dcerou se
rozhodla vrátit zpět na Ukrajinu a Oksana
s Glebem a babičkou Naďou, která za nimi dorazi-
la, se přestěhovali se mnou k vám do Dobrouče,
kde nalezli nové útočiště díky pomoci farníků.
V Dobrouči nám také bude vypomáhat pastorační
asistentka Radka.

Jeden z mých spolubratrů z vikariátu poté, co se
dozvěděl o mém novém úkolu, se k tomu vyjádřil:
„DD je za odměnu…“. Takže, až se dovybalím
a zabydlím, začnu si ji vybírat…

Přeji nám všem, abychom společně vytvořili
hezkou farní rodinu a hezké společenství i v rámci
obce. K tomu ať nám pomáhá Bůh.

P. Pavel Mistr

Ve středu dne 18. května se v kinosále v Dolní Dobrouči
konal koncert s podtitulem „nejen“ pro maminky.
Vystupovaly zde všechny děti, které ve školním roce
2021/2022 navštěvovaly pěvecký kroužek při Základní škole
Dolní Dobrouč. Moc všem slušela nová, barevná sborová
trička. Program byl pestrý - nejen s klavírním doprovodem,
ale i s doprovodem kytarovým. Děti nacvičily k některým
písním i doprovodné scénky, takže
si maximálně zasloužily závěrečné
hlasité ovace.

Mgr. Lucie Stránská

instituce

Nový duchovní správce naší farnosti
se představuje

Koncert „nejen“ pro maminky
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Konečně jsme se dočkali! Po dvouletém covidovém omezení jsme koncem školního roku
vyrazili na třídní výlety. Krásná odměna za celoroční práci ve školních lavicích.

Pohlednice ze školních výletů
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10) Litomyšl, Přívrat 7.B
11) Litomyšl, Přívrat 8.třída
12) Zbraslavice - aquazorbing, horolezecká

stěna, lanové centrum 9. třída

Mgr. Hana Kulihová

1) 1.Aa 1. B Častolovice
2) Králíky - Městské muzeum,

Království sov a papoušků 2. A
3) Punkevní jeskyně, propast Macocha 2. B
4) Moravský kras, zámek Rájec 3. třída
5) Hlavní město Praha 4. A
6) Hlavní město Praha 4. B
7) ZOO Olomouc a lanáček 5. třída
8) Noc ve škole, Městské muzeum

v Ústí nad Orlicí, bowling 6. třída
9) Táborová základna Mlýnek u Velin 7.A
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Můj výborný zrak

uviděl velký vrak.

A v tom velkém vraku

bylo hejno raků.

A ten jeden rak

měl moc velký frak

přes celý velký vrak.

autor: Matěj Maixner, 4.A
Již po několikáté se naše škola zúčastnila celo-

republikové akce Olympijský běh. Zaběhnout si
přišly všechny děti od první do deváté třídy.
Všichni jsme si navzájem fandili a bylo to krásně
strávené dopoledne, kdy nezáleželo na tom, kdo

vyhrál nebo prohrál. Za odměnu dostal každý
medaili a diplom. Děkujeme všem běžcům a chvá-
líme je za jejich výkony a sportovní nadšení.

Mgr. Zuzana Benešová

Můj
výborný

zrak

Olympijský běh

Během celého školního roku myslíme také na
prevenci ve všech ohledech. Vymýšlíme žákům
zajímavé projekty a aktivity a i letos jich bylo
velmi mnoho. Snažíme se zapojit ty nejmenší, ale
také i ty největší.

Žáci prvního stupně měli programy od Etiky
mezi světy, kde si povídali o tom, jak být dobrými
kamarády, jak se k sobě pěkně chovat, o nebezpečí
internetua také o tom, co je šikana… Některé třídy
zavítaly i do knihovny v Ústí nad Orlicí, kde jim
paní učitelky objednaly další programy na různá
témata. Ve druhém pololetí se nám podařilo domlu-
vit projekt Vzpouru úrazům, což je zážitkový pro-
gram s lidmi, kteří měli nějakou nehodu a zůstali

na vozíčku. Program byl velmi poutavý, zajímavý
a byl udělán tak, že oslovil děti od první do deváté
třídy.

Na druhém stupni jsme se také snažili nabídnout
co nejzajímavější témata v rámci prevence. Přijeli
k nám také lektoři z Etiky mezi světy a diskutovali
jsme s nimi o svém těle, lásce a přátelství a také
o hrdinech běžného dne. Šestá třída strávila krásné
dva dny na adaptačním kurzu. V září jsme zavítali
se sedmou, osmou a devátou třídou do Ústí nad
Orlicí na Světový den první pomoci, kde se děti
dozvěděly mnoho cenných informací o svém těle
a zdraví. Během jara jsme si spolus lektorem poví-
dali na téma hazarda rizika sociálních sítí. Vdubnu

jsme vyjeli s pátou až devátou třídou opět do Ústí
nadOrlicí na Jeden svět na školách, kde jsoupromí-
tány filmy s různými aktuálními tématy. Letos byly
filmy zaměřeny na tělesné onemocnění a odlišnosti
člověka. Po každém filmu, který trval kolem čtvrt
hodiny, následovala diskuse, kdy se mohli žáci na
cokoliv k filmu zeptat. Na konci školního roku
jsme se ještě zaměřili na lidi z jiných kultur a států
a pozvali si projekt Nejsme si cizí. V něm nám
cizinci, kteří žijí delší dobu v naší zemi, vyprávěli
o tom, jak bylo pro ně náročné zvyknout si na naši
kulturu, zem a jazyk, a také nám částečně představi-
li svoji původní kulturu.

Mgr. Zuzana Benešová

Prevence během školního roku

Zdravím vás všechny, tento den je ten poslední,
který nám schází do 9 let našeho života na
základní škole. Chtěl jsem vám všem moc podě-
kovat za to, co jsme spolu všechno prožili.
I když jsem se s někým neshodl, tak jsme si to
nakonec vysvětlili a byli jsme v pohodě. Taky
vám chci moc poděkovat za ty krásné školní
výlety, co jsme spolu prožili, hlavně ten posled-

ní, na ten nikdo nezapomene. Hlavně nezapome-
nu na lyžák a náš top tanec. Budeme mít na co
vzpomínat. Taky vám všem moc děkuji za to, že
jsme to vydrželi těch 9 let, ale teď už se bude psát
každému kapitola dalších let na škole sama.
Chtěl jsem vám popřát, hlavně aby se vám na té
škole, co jste si vybrali, líbilo. Taky vám přeji,
aby se vám podařilo najít takový super kolektiv,
jako jsme byli my. Chci popřát, aby se vám
v dalším životě splnily všechny sny. A hlavně
abyste si šli za tím, co chcete. Když pro to udělá-
te vše, tak uvidíte, že se vám to vrátí.
Chtěl bych poděkovat ještě paní učitelce za ty 4
roky, co toho s námi zvládla a úspěšně to dala až
do konce. Také jí chci poděkovat za to, že nám
zařídila tak skvělý poslední výlet. Také jí děkuji
za to, co z nás za ty 4 roky udělala. I když někdy
to nebyla procházka růžovou zahradou. Velké
díky patří také paní asistentce, teď už ekonomce.
Moc děkuji také jí za krásný výlet a za to, že to

tam s námi zvládla. Také si moc vážím toho, že
nám posháněla většinu věcí, které jsme potřebo-
vali na divadlo. Každému z vás patří velké DÍKY.
Moc si vážím toho, že jsem mohl být součástí
takového kolektivu, ještě jednou velké DÍKY.
Doufám, že s některými se budu scházet nadále.

Šimon Stránský

Poděkování od deváťáka
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V neděli 24. dubna společně vystoupil
pěvecký sbor Campanula a ČAS v kostele při
benefičním koncertu na podporu uprchlíků
z Ukrajiny. Vybraná částka byla předána ukra-
jinské rodině, která našla ubytování v rodině
v Libchavách. Vybranou finanční částku jim
předala řídící Campanuly Jaroslava Maříková
a místostarostka obce Dita Hasíková.

Dar z benefičního koncertu

Možná se vám zdá, že se po ochotnickém diva-
dle v Dolní Dobrouči slehla zem, ale věřte, že neza-
hálíme. Doba plná opatření nám nikomu nedělala
radost a dilema riskovat či být obezřetní také
nebylo lehké. Činnost byla omezena skoro
3 roky. Špatná docházka, strach z nemoci nebo
zbytečného úsilí ? Začínalo se znovu a znovu.

Prostřednictvím DNbychom vás ,ve víře ve zda-
řilý výsledek, chtěli pozvat na plánované předsta-
vení o životě Karla Hašlera. Vše doladit a uvést pre-
miéru plánujeme v předvánočním čase tohoto
roku.

Zároveň bych chtěla vzpomenout malé výročí
v dlouhé historii ochotnického divadla v Dolní
Dobrouči.

Letos si připomínáme 25 let osamostatnění
Kroužku divadelních ochotníků ( 1997 – 2022 ).
Pro připomenutí bych ocitovala pár řádků
z almanachu.

Kroužek pracoval do roku 1951 jako samostat-
ný subjekt, přežil dvě světové války, politické
změny, ale měl i období, kdy jeho činnost na
několik let ustala. V roce 1951 byla právní sub-
jektivita KDO DD zrušena a ten přešel pod
MlékárnuDolní Dobrouč a v roce 1955 podMístní
národní výbor Dolní Dobrouč. Odroku1993 se na
čas stává zřizovatelem Sdružení pro D. Na výroční
členské schůzi 1997 bylo rozhodnuto
o osamostatnění spolku, byl zvolen nový výbor,
jehož předsedkyní se stala Nataša Lužná. Stalo se

tak 8.října roku 1997 . Přáním všech členů KDO
DD bylo, aby činnost neustala, aby při výběru her
a obsazování rolí měli režiséři šťastnouruku, diva-
delní představení měla vyprodaný sál a diváci byli
spokojeni....“

Myslím, že je to přání aktuální, a doufám, že se
nám ho podaří naplnit i do budoucna. Ještě bych
popřála všem divákům dobrou zábavu, příjemný
prožitek na našich představeních a hlavně hodně
zdraví a optimismu v dnešní nelehké době.
Na viděnou v hledišti se na vás těší dobroučští
ochotníci.

Dita Hasíková

KDO Dolní Dobrouč nezahálí

Ve školním roce 2021/2022 opět probíhal flo-
ristický kroužek v Základní škole D.Dobrouč, kde
si děvčata vyzkoušela různé variace aranžování
květin. Zde se také připravovala na Okresní kolo
soutěže "Staň se hvězdou floristiky", které se

konalo 10.6.2022 v Základní
škole Kunvald. Soutěžilo 9
žáků, 2 juniorky a 3 seniorky
(jak z Dolní Dobrouče, tak
i z Kunvaldu) ve dvou discipli-
nách. První: vazba kulaté kyti-
ce, druhá: vypichovaná miska.
Pro každou disciplínu byl
vyměřen čas 45min. Za žákyně
se zúčastnila 4 děvčata z Dolní
Dobrouče. Jana Vávrová z 9.tř.
obhájila - 1.místo, Ellen
Kubíčková 6.tř.- 2.místo,
Aneta Kozlová 6.tř.- 3.místo,
Laura Kubíčková 7.tř. -
4.místo. Na dalších příčkách se

umístilo 5 soutěžících z Kunvaldu. Tereza
Stejskalová za juniory obsadila 2.místo. Děvčata
uspěla velmi dobře, nic lepšího jsem si nemohla
přát. Velká radost a gratulace. Pro Janu Vávrovou

to nebyla jenom tato soutěž - 12. května se Jana
zúčastnila soutěže Děčínská kotva Mistrovství
floristů ČR, kde zvítězila ve vazbě kulaté kytice
a celkově se umístila na 4. místě. Tématem byl
folklor. Jelikož se Jana v okresním kole umístila
na 1.místě, tak postoupila do Zemského kola
Floristické soutěže v Lysé n.Labem, které se kona-
lo 15.7.2022. Zde soutěžící měli téma: 1.gratulač-
ní kytice pro nevěstu, 2.vypichovaná dekorace na
svatební tabuli. Zde za žáky skvěle obhájila
1. místo a postupuje do Národního kola
Floristické soutěže na podzimní Floře v Olomouci
30. 9. 2022. Budeme držet palce a přejeme jí, aby
v soutěži dobře uspěla, tak dobře jako
v předchozích kolech. Za všechny výsledky
v soutěžích moc gratulujeme a přejeme vytrvalost
a píli všem.

Za výbor MO ČZS
Libuše Vávrová

komentáře

Floristický kroužek



2019, květen, dvacátého pátého, čtrnáct hodin.
Spolek PRO Dolní Dobrouč startuje svoji první
akci, kterou je Dětský den. Desítky hodin práce
velkého množství lidí, kteří doufají, že se povede
obnovit tradici Dětských dnů pořádaných na fot-
balovém hřišti. První účastníci se začínají pomalu
trousit. Během několika minut je areál poměrně
slušně zaplněný. Děti všech věkových kategorií
se rychle rozprchnou po stanovištích, na kterých
začínají plnit mnohdy záludné úkoly. Následuje
vystoupení mistra kouzel z nedalekého Letohradu
a v zázemí se již chystají na své vystoupení šermí-
ři ze spolku Honorata, kteří předvedou historické
palné zbraně. Rána jako z děla a vystoupení začí-
ná. Děti v úžasu sledují jednu salvu za druhou. Čas
utíká jako zběsilý a děti pomaluvyhlížejí vyhláše-
ní tomboly. Čísla jsouvylosována a všichni mladí
účastníci si odnášejí nějakou tu cenu. Pěkné odpo-
ledne je zakončeno dětskou diskotékou.

Tak a první ročník je za námi. Doufáme, že se
akce dětem líbila a na příští ročník dorazí v ještě
větším počtu. A dorazily, postupně se počty dětí
přehouply přes 200. Každý rok jsme přichystali
jiná vystoupení a atrakce. Bylo se opravdu na co
dívat. Nedílnousoučástí všech ročníkůbyli šermí-
ři ze spolku Honorata. Dalšími vystupujícími byli
kouzelníci, kejklíř, bublinářka, psovod, „krotitel“
dravých ptáků pan Straka a spousta dalších drob-
ných vystoupení. Děti se mohly svézt v moderním

traktoru, zadovádět si v pěně vyrobené místním
spolkem dobrovolných hasičů a za účasti profesi-
onálních hasičů viděly celý areál z výšky při jízdě
na lanovce. Velkým zpestřením byla i střelba ze
vzduchovky s biatlonovým reprezentantem
Milanem Žemličkou……..

Druhouakcí v roce byl a je tradiční lampionový
průvod s pohádkovými bytostmi. První rok jsme
vybrali poměrně náročnou, ale krásnou trasu
kolem tří rybníčků, kde se děti setkaly na čtyřech
stanovištích s loupežníky, vodníkem, čerty
a ježibabou. Na druhý a další ročníky jsme trasu
upravili, aby byla vhodná i pro rodiče s menšími
dětmi, které musí ještě využít kočárků. Trasa vedla
kolem prvního z rybníčkůpřes petrovskousilnici,
kolem Brandejsovy vily a přes Švábův kopec zpět
na hřiště. Tato akce je dětmi velmi oblíbená. Tma,
realistické pohádkové postavy, u kterých plní
úkoly, a opékání buřtů po příchodu, to je prostě
super. O bezpečnost při přechodech pozemní
komunikace se nám perfektně starají místní dob-
rovolní hasiči, bezpčnost je tedy vždy plně zajiš-
těna.

Třetí a zároveň poslední akcí rokuje Mikulášská
nadílka. První ročník byl takový „oťukávací“, kdy
jsme vůbec netušili, kolik dětí přijde, a navíc zde
bylo i omezení počtu účastníků z důvodu omezené
vnitřní kapacity sálu v Lidovém domě (za výbor-
nouspolupráci při zapůjčení sáluděkujeme Tomáši

Pražákovi). Pátá večerní hodina odbíjí a malí
nezbedové se začínají krčit u svých rodičů. Na
scénupřicházejí nejdříve čerti, z kterých jde trocha
hrůzy, ale zanedlouho je Mikuláš a andělé rozháně-
jí a na dětech je vidět velká úleva. Každé dítě dostá-
vá od Mikuláše nadílku a již se zapojuje do připra-
vených soutěží, ve kterých může dát pěkně
“nafrak” třeba právě čertům. Ve druhém ročníku
jsme pro statečné otevřeli i peklo pod pódiem, ve
kterém Krampušáčtí čerti vařili něco v kotli. Co,
to neprozradíme. Další ročník jsme z důvodu epi-
demie koronaviru nemohli uskutečnit, tak snad
tento rok na viděnou….

V tomto roce jsme potěšili i příznivce florbalu.
V naší sportovní hale jsme uspořádali pro naše
začínající florbalisty, ale i ostatní sportovní
nadšence florbalové odpoledne. Jeho největší
hvězdou byl zlatý medailista z MS 2021 juniorů
brankář Tomáš Jurco.

Tolik ke krátkému ohlédnutí za naší více jak tří-
letou činností.

Děkujeme všem, kteří nám při našich aktivitách
pomáháte, ať již finančně nebo přiložíte své ruce
k dílu. A v neposlední řadě díky všem účastníkům,
bez kterých by pořádání těchto akcí nemělo žádný
smysl.

Za spolek PRO Dolní Dobrouč
- Zdeněk Trkovský (www.prodolnidobrouc.cz)
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Ohlédnutí
za činností spolku
PRO
Dolní Dobrouč
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FANTASTICKÁ
ŽENA Pátek

7. října 2022

v 19 hodin
v kinosále

Hrají: Patricie Pagáčová / Diana Šoltýsová, Ondřej Volejník / Václav Krátký, Adrian Jastraban / Jarmil Škvrna

Současná komedie úspěšného kanadského autora, jejíž zápletka se točí kolem seznamu vlastností, které by
měla mít ideální partnerka. Jedná se o příběh dvou kamarádů ve středním věku, jejichž životy pořádně zamí-
chá tajuplná seznamka a doslova fantastická žena, která se jim zčistajasna objeví v bytě. Jak to spolu může
souviset?
Nechte se překvapit! A dejte si dobrý pozor na to, co si přejete...

Autor: Norm Foster
Režie: Martin Vokoun

Předprodej vstupenek v ZECU. Vstupné 250,- Kč.

komedie
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Sbor dobrovolných hasičů Lanšperk Vás zve do Hostince na podradí v Lanšperku

na Svatomartinskou husu
Přijďte v neděli 13. listopadu 2022 do Hostince na podhradí v Lanšperku

nebo si svatomartinské menu nechte dovést do domů.

Přijměte pozvání na výtečný nedělní oběd v podobě vypečeného husího stehna s dvěma druhy knedlíků a zelí.

Nutné objednávky předem na tel.: 737 804 875.
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ČESKO ZPÍVÁ
KOLEDY
A MATEŘSKÁ
ŠKOLA S NÍM
Chtěli bychom vás pozvat na celostátní akci
ke které se již několik let připojujeme.
Letos nás napadlo, vyzvat dobroučské muzikanty,
aby se k nám přidali a vytvořili malým zpěvákům
i orchestr :-)

Komu se myšlenka líbí, podrobné informace získá
v MŠ D.D. Tak v prosinci na viděnou.

Tralala...:-)
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Jaroslav Michalíček, HD
Věra Mikysková, DD
Emilie Plívová, DD
Jan Mařík, DD
Marie Maříková, DD
Eva Chládková, DD
Ladislav Novák, DD
Vlasta Novák, DD
Eva Ulrichová, DD
Stanislav Dušek, HD
Ladislav Švercl, DD
Vladislav Vávra, DD
Zdeňka Šverclová, DD
Jan Štancl, HD
Jaromír Dušek, DD

Vítejte do života
Od posledního vydání novin se narodily
tyto děti:

Elli Polanská
Berenika Plívová
Oliver Rob
Eliška Ječmínková
Václav Miloš
Gabriela Pražanová
Šimon Dušek
Mikuláš Skalický
Šimon Švarc
Viktorie Kubová

Fotografie malých občánků od
rodičů. Pokud se vám narodilo
miminko a chcete
zveřejnit jeho fotografii
v Dobroučských novinách,
zašlete ji na e-mail
skalicka@dolnidobrouc.cz.

Šimon Dušek Šimon Švarc

Berenika Plívová Elli Polanská

Poslední rozloučení
Rozloučili jsme se:

s paní Emilií Maixnerovou
s paní Annou Halbrštátovou
s paní Růženou Moravcovou

s Míšou Bednářem
s panem Václavem Dostálem
s panem Stanislavem Náglem
s panem Stanislavem Vavřínem
s panem Romanem Horákem

Marcela Skalická

Životní jubilea oslavili:
70 let

Jiří Mikyska, DD
Marie Šparlinková, DD
František Kristl, DD
Marie Šoubová, DD
Pavel Jansa, DD
Anna Kubíčková, DD
Bronislava Peterová, DD
Vladimír Kozel, DD

75 let

Jaroslav Jansa, DD
Božena Matějíčková, DD
Marcela Krahulcová, LA

80 let
Josef Mihulka, HD
Marie Skalická, LA85 let
Věra Maixnerová, DD
Alena Otavová, DD90 let
Blanka Motlová, DD
Marie Maříková, DD91 let
Václav Kubíček, DD92 let
Pavel Kristl, DD93 let
Antonín Mikolášek, DD95 let

Všem oslavencům blahopřejeme a do dalších let
přejeme hodně zdraví, spokojenosti a pohody.
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Viktorie Kubová

Narodili jsme se:

Diamantovou svatbu
oslavili manželé

Ludmila a Stanislav Kristlovi.


